
Referat fra møde i Pårørenderådet for Støttecentret Skanderborg, P.La.Cours vej 
29, mandag den 8.04.2024 

 Deltagere: Birthe Jensen (pårørende, P.L.C. vej), Tove Jørgensen (pårørende til 
ekstern boende), Kristian Skovhus (pårørende Galten), Benedicte Müller (pårørende 
Skrænten), Stella Lambek (pårørende til ekstern boende) Lillian Skov (leder), Magda 
Andersen (pårørende Ry), afbud: Anni Nielsen   

1 Ordstyrer og referent Benedicte ordstyrer, Magda referent  
2 Godkendelse af referat Godkendt 
3 Lokalrådenes fremtid, alle 

mødedeltagere bedes 
overveje, hvad der skal til for 
at gøre et lokalråd 
velfungerende - hvilke vigtige 
funktioner bør et lokalråd 
varetage, og hvordan 
organiseres det bedst 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Orientering fra Lillian 

Alle er enige om at lokalrådene er vigtige. 
Lokalrådene kan/er ofte bindeleddet mellem 
borgerne og ledelsen, dette gælder især for 
de udeboende, som kan være lidt på 
”herrens mark” 
Ledelsens orientering er ligeledes vigtig, så 
de pårørende er bedst mulig ”klædt på” til at 
forstå og gå i dialog med deres pårørende.  
Der italesættes vigtigheden af at Lokalrådene 
kan løfte problematikker op til eks. vis PRISK, 
som har adgang til politikkerne.  
Eksempelvis muligheden for de eksterne 
borgere i at blive transporteret til aktiviteter 
på lige fod med de borgere, som bor på 
Bostederne. 
Vi drøfter hvordan vi kan få inddraget flere 
pårørende, både til de udeboende samt 
beboerne på Bostederne. 
Vi afventer med stor spænding ledelsens 
udspil til ”Samarbejdsaftale” for det videre 
Pårørendesamarbejde. Dette er på 
dagsordenen til kommende PRISK møde, som 
er den 24. april  
Lillian arbejde på den store fusion som er 
sket i år. Focus punkter er blandt andet: ens 
journalisering, borgerinddragelse med mål og 
delmål, teams/timefordeling, fælles 
ferieture, samt fortæller at der åbnet lidt op 
for kørsel med udeboende når det kan 



pædagogisk begrundes og kan gives inden for 
bevillingen. 

4 Sundhed fortsat fra sidste 
møde: Lillian ville inden dette 
møde undersøge, hvordan det 
går med de nye generelle 
helbredsundersøgelser, som 
foretages af egen læge på 
Bostederne- herunder om de 
pårørende holdes orienteret 
og deltager de? 

 Sundhedspersonalet har orienteret Lillian 
om, at det går rimelig godt med 
helbredsundersøgelserne. 
Hvis de pårørende ikke har hørt noget, kan 
det være fordi borgerne ikke ønsker at deres 
pårørende skal inddrages. 
Der er også nogle læger, som ikke endnu har 
været så samarbejdsvillige omkring det, det 
arbejdes der fortsat på at de bliver  

5 Aktiviteter, herunder de 
frivilliges indsats 

Bestyrelsen for frivilligheds gruppen fungerer 
ikke pt. Ingen bevilling til en tovholder. 
Dog er der fortsat nogle aktiviteter som 
kører, såsom Banko, Hockey og Håndbold. 
Jacob sørger for at aktiviteterne kommer på 
”skærmen” så borgerne kan følge med i 
tilbuddene. 
Vi taler om forskellige arrangementer som 
har været tilbudt af frivillige over tid, de 
enkelt stående arrangementer har haft størst 
tilslutning. 
 

6 Nyt fra PRISK og 
Handicapområdet 

PRISK har igennem længere tid arbejdet med 
Lokalrådenes fremtid og virke. 
Det blev besluttet på sidste PRISK møde, at 
ledelsen skulle komme med deres oplæg til 
dette på aprilmødet i år. Vi afventer spændt. 
 
Handicaprådet 
Ved den årlige politikkontrol af 
kvalitetsstandarder, er det besluttet, at de 
tidligere kvalitetstandarder for §82a-c og §85 
skal erstattes med principper, som ses i 
sammenhæng med Skanderborg Kommunes 
indsatstrappe, som følger 7 principper.  
Disse principper har været til høring i 
Handicaprådet.  
Læs evt. mere uddybende om dette, i 



referatet fra Handicaprådets møde 19. marts 
2024. Benedicte som er PRISK’s medlem, har 
fået ændret lidt i teksten 

7 Evt. Næste møde den 26. august 2024 kl. 15  
   
   
 

Venlig hilsen 
Magda  


